



Lembckesvej 3-7  
6100 Haderslev  
Tlf.: 73 22 74 00  
cfp@ucsyd.dk

## Referat

### Møde i styregruppen for Professionshøjskolernes Censorsekretariat

**Tid:** 13.09.2010 kl. 11.00 – 14.00

#### **Tilstede:**

##### Repræsentanter for censorformandskaberne:

- ✓ Torben Munkholm, Pædagoguddannelsen (stedfortræder for Anders Hamming)
- ✓ Niels Grønbæk Nielsen, Læreruddannelsen
- ✓ Frits Hedegaard Eriksen, Pædagogiske Diplomuddannelser

##### Repræsentanter for ledernetværkene:

- ✓ Jørn Søkilde, Pædagogiske Diplomuddannelser
- ✓ Inge Hynkemejer, Sygeplejerskeuddannelsen

##### Øvrige:

- ✓ Søren Vang Rasmussen, repræsentant for Rektorkollegiet
- ✓ Peter Thode Loft, Censorsekretariatet
- ✓ Karina Gram, referent

##### Fraværende:

- ✓ Solveig Brander, Voksenunderviseruddannelsen (repræsentant for censorformandskab)
- ✓ Anders Hamming, Pædagoguddannelsen (repræsentant for censorformandskab)
- ✓ Trine Andresen, Tekstile fag & formidling (repræsentant for censorformandskab)
- ✓ Birgitte Kirstein, Tekstile fag & formidling (repræsentant for ledernetværk)
- ✓ Pædagoguddannelsen (repræsentant for ledernetværk)
- ✓ Keld Vorup Sørensen, Læreruddannelsen (repræsentant for ledernetværk)

**Mødeleder:** Søren Vang Rasmussen.

### **Ad pkt. 1. Godkendelse af referat**

Referatet af mødet den 09.06.2010 er godkendt uden kommentarer.

### **Ad pkt. 2. Meddelelser**

Søren Vang Rasmussen orienterede kort om følgende:

- Inge Hynkemejer deltager som repræsentant for Sygeplejerskeuddannelsen, idet de evt. er interesseret i at komme ind i vores system. Søren Vang Rasmussen tager initiativ til et møde med formanden for Censorformandskabet for Sygeplejerskeuddannelsen, hvor også Inge Hynkemejer og Peter Thode Loft inviteres.
- Henrik Caspersen er fratrukket som sekretariatsleder, men arbejder videre som konsulent på udviklingen af det nye IT-system.

- Peter Thode Loft har overtaget sekretariatsledelsen midlertidigt, indtil systemudviklingen er overstået. På sigt skal der findes en permanent løsning, idet Peter Thode Loft p.t. også er formand for Pædagoguddannelsens Ledernetværk.

- En evt. tvist eller uklarhed omkring Peter Thode Lofts rolle i styregruppen skal rettes til Søren Vang Rasmussen.

Peter Thode Loft orienterede kort om et møde med Censorformandskabet for de Pædagogiske Diplomuuddannelser, hvor materialet til Censorformandskabets årsberetning og køreplan for den kommende beskikkelsesrunde blev drøftet.

Niels Grønbæk Nielsen roste sekretariatet for hurtig levering af materiale i forbindelse med Rejseholdets undersøgelse af Læreruddannelsen.

Jørn Søkilde orienterede kort om ny rammebekendtgørelse for diplomuddannelserne, og i den forbindelse ser ledernetværket for de Pædagogiske Diplomuuddannelser på, om uddannelsesretningerne skal revideres.

Torben Munkholm oplyste, at der har været et fint forløb med nybeskikkelse og valg af nyt censorformandskab på Pædagoguddannelsen. Anders Hamming er valgt som ny formand for Censorformandskabet.

På spørgsmål fra Søren Vang Rasmussen om afvikling af sommerprøverne var der en generel positiv holdning. Niels Grønbæk Nielsen nævnte, at de problemer, der havde været, primært skyldtes mangel på censorer i nogle af fagene. Niels Grønbæk Nielsen tilføjede, at næstformændene gerne vil hurtigere på banen, når der er problemer med at finde nok censorer i specifikke fag.

### **Ad pkt. 3. Status vedr. Censorekretariatet**

Søren Vang Rasmussen nævnte, at der er drøftelser i Professionshøjskolernes Rektorkollegium om et fælles censorallokeringsystem for alle Professionshøjskolernes uddannelser. Efter næste møde i Rektorkollegiet indbydes censorformandskaberne og ledernetværkene for de uddannelser i Professionshøjskolerne, som ikke allerede er under Censorekretariatet, til et møde.

Søren Vang Rasmussen orienterede om, at der er en formodning om, at udviklingsomkostningerne til det nye IT-system mere eller mindre betales af Undervisningsministeriet.

### **Ad pkt. 3.1. Årsberetning**

Peter Thode Loft orienterede kort om årsberetningen for Censorekretariatet.

Frits Hedegaard Eriksen roste initiativet til, at det nye system indeholder oplysninger om eksaminatorerne, så der tjekkes for både gencensur og gensidig censur. Frits tilføjede, at muligheden for at næstformændene på sigt selv kan trække rapporter fra systemet er en stor forbedring.

Torben Munkholm nævnte problematikken med nærheds- og spredningsprincippet, hvor censorformandskabet gerne vil have spredningsprincippet og udbyderne nærhedsprincippet, og foreslog en kombination af de 2 principper. Peter Thode Loft svarede, at den enkelte eksamensadministration ved hver censorbestilling afgør, om det skal være nærheds- eller spredningsprincippet, så det kan variere fra bestilling til bestilling, hvilket princip der allokeres efter.

Niels Grønbæk Nielsen oplyste, at det er problematisk, at hovedvægten af allokeringerne i nogle fag går til aftagercensorer. Peter Thode Loft svarede, at forespørgslerne tager højde for tidligere allokeringer, så det vil sandsynligvis regulere sig efterhånden.

På spørgsmål fra Jørn Søkilde svarede Frits Hedegaard Eriksen, at aftagercensorer dækker over både personer fra aftagerområdet og tidligere ansatte i Professionshøjskolerne, og at der ikke er mulighed for at opdele gruppen. Frits tilføjede, at der i forbindelse med hver beskikkelsesrunde skal tages højde for antallet af aftagercensorer, aldersfordeling mv., og dermed bliver tallene løbende reguleret.

Det blev besluttet at omdøbe årsberetningen til "Statusrapport fra Censorsekretariatet". Hvert år i september vil der blive udarbejdet en statusrapport, som udsendes til styregruppen til evt. kommentarer, før den offentliggøres på sekretariatets hjemmeside og sendes til Undervisningsministeriet samt Professionshøjskolernes Rektorkollegium.

#### **Ad pkt. 4. Ambitiøs IT**

Peter Thode Loft orienterede om, at det nye IT-system kommer i drift i midten af februar 2011.

Ifølge den oprindelige plan skulle IT-systemet sættes i drift i september 2011, men i forbindelse med Henrik Caspersens sygdom blev der arbejdet hen imod, at det skulle i drift tidligere. Det er vigtigt, at systemet sættes i drift på et forholdsvis roligt tidspunkt, så det ikke kolliderer med de travle eksamensperioder, og da systemet ikke kunne blive klar til september 2010, er planen, at det bliver i februar 2011.

Søren Vang Rasmussen oplyste, at UNI-C viser interesse for det nye system og en evt. samkøring med SIS.

#### **Ad pkt. 5. Budget**

Peter Thode Loft orienterede om, at budgettet for 2011 indeholder Sygeplejerskeuddannelsen og udviklingsprojektet, og dermed er den samlede udgift større end budgettet for 2010.

Søren Vang Rasmussen oplyste, at der vil blive udarbejdet et egentligt budget til Professionshøjskolernes Rektorkollegium. Søren påpegede, at godkendelse af budgettet ikke ligger hos censorformandskaberne men i Rektorkollegiet, og at budgettet vil blive sendt til styregruppen til orientering.

Niels Grønbæk Nielsen spurgte, om det kan være problematisk, at Censorsekretariatet er tilknyttet en Professionshøjskole, når den i virkeligheden er under Rektorkollegiet. Søren

Vang Rasmussen svarede, at han er med i styregruppen som repræsentant for Rektorkollegiet.

#### **Ad pkt. 6. Næste møde**

Næste møde blev aftalt til mandag den 28. marts 2011 kl. 11-14 i Esbjerg.

Niels Grønbæk Nielsen foreslog, at der kommer et ekstra punkt på næste dagsorden, hvor rapporter til censorformandskabernes årsberetning drøftes.

Søren Vang Rasmussen orienterede om, at Thomas Troelsen fra Censorsekretariatet vil blive inviteret til det næste møde i forbindelse med fremlæggelse og gennemgang af det nye system.

#### **Ad pkt. 7. Eventuelt**

Intet.

16. september 2010 / Peter Thode Loft